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Správa 

o vybavovaní interpelácií poslancov MsZ  

zo zasadnutia MsZ  dňa 21.marca 2017 

                             ______________________________________________ 

 

Ing. Lucia Skokanová 

1. Interpelujem príslušné oddelenie Mestského úradu, aby zabezpečilo vyčistenie priestoru medzi 

Daňovým riaditeľstvom a objektom COOP Jednota, medzi ulicami Slnečná a Spojová (areál 

bývalého Softipu). Časť plochy nie je v majetku mesta ale súkromnej osoby. Priestor je znečistený 

nebezpečným odpadom (sklo, nádoby od oleja, PET fľaše), vznikajú tam nepovolené skládky, 

budova chátra. Nie je v silách občanov, ktorí sa starajú o svoje okolie napr. v rámci mestskej akcie 

Za krajšie mesto, aby tento priestor vyčistili, pretože si vyžaduje širší zásah. Ďakujem za riešenie 

vzniknutej situácie.  

 

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS-OU 

Mesto zabezpečilo vyčistenie predmetných lokalít prostredníctvom aktivačných pracovníkov 

v 14. týždni.  

Ing. Michal Škantár 

2.  Na Starohorskej, tam kde bol  aj obchod CBA, aj tam od Billy je strašne veľa holubov, chodia 

na balkóny, na okná, ktoré sú potom v hroznom stave 

 

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS-OU 

Odchyt holubov sa na území mesta vykonával koncom minulého a začiatkom tohto roka. 

Bolo odchytených 930 jedincov. Klietky boli umiestnené aj v Sásovej, dve na poliklinike na 

Rudohorskej a jedna na Tatranskej ulici. K 24.02.2017 bolo odchytených v Sásovej 237 

jedincov. Takéto odchyty sme realizovali 3 x v dvojročných intervaloch. Aj keď sa nám darí 

počty holubov na území mesta znižovať, v obytných zónach nie sú výnimkou, nakoľko ich 

niektorí občania prikrmujú.  

3. Na Sitnianskej ulici je nedostatočné osvetlenie, z dôvodu nefunkčnosti niektorých lámp, hlavne 

v okolí Sitnianskej 12-16 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Porucha verejného osvetlenia na Sitnianskej ulici 12-16 bola odstránená 31.03.2017.  

Ing. Mgr. Pavol Katreniak 
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4.  Na vybudovanie cintorína obetiam 1. svetovej vojny v Majeri je vyhotovená projektová 

dokumentácia. Kedy sa počíta s realizáciou? Stihne sa vybudovanie tohto pietneho miesta do 

stého výročia od skončenia 1. svetovej vojny? Teda v r. 1918?  

Odpoveď: Ing. Martin Vyleťal, vedúci ORA 

V súčasnosti je spracovaná projektová dokumentácia pre územné rozhodnutie a pre 

umiestnenie stavby. Prebieha inžiniering pre vydanie územného rozhodnutia. Po vydaní 

právoplatného územného rozhodnutia bude spracovaná projektová dokumentácia pre 

stavebné povolenie v podrobnosti realizačného projektu a bude požiadané o vydanie 

stavebného povolenia. Predtým sa budú vysporiadavať vlastnícke, resp. iné práva k 

pozemkom v zmysle stavebného zákona. Po vydaní právoplatného stavebného povolenia 

prebehne verejné obstarávanie na výber zhotoviteľa stavebného diela. Tieto procesy by mali 

byť ukončené  do konca ¾ roku 2017. Realizácia pamätníka by tak mala byť v prvom 

polroku roku 2018, a bude ukončená pred 100. výročím ukončenia druhej svetovej vojny.  

5.  Má Mesto Banská Bystrica predstavu, ako dosiahnuť redukciu počtu opustených stánkov na 

jeho území? Koľko ich bolo zlikvidovaných v r. 2016 a koľko v tomto roku?  

Odpoveď: Mgr. Miroslava Jančová, vedúca OPM 

 

Mesto Banská Bystrica má uzatvorených 50 nájomných vzťahov na pozemky pod 

predajnými stánkami v rámci mesta. Nájomný vzťah na uvedené pozemky je uzatvorený na 

dobu neurčitú a nájomníci si plnia platobnú povinnosť voči Mestu Banská Bystrica.  V roku 

2016 ukončilo svoju podnikateľskú činnosť 6 prevádzkovateľov predajných stánkov a tieto 

boli aj demontované a odstránené.  V roku 2017 neboli odstránené predajné stánky na 

základe ukončenia ich činnosti.  Pre riešenie vzniknutej situácie doporučujeme zmapovať 

neprevádzkované stánky a ich odstránenie riešiť v spolupráci Stavebného odboru Mesta 

Banská Bystrica. 
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6.  Interpelujem parkovanie vozidiel na Kollárovej ulici číslo 42 - 44. V blízkosti bytovky je Úrad 

práce, sociálnych vecí a rodiny, a tak sa denne touto časťou Kollárovej ulice preženie mnoho 

vozidiel, ktoré parkujú, kde sa dá, dokonca aj tam, kde by súdny človek nezaparkoval – viď 

priložené foto. Tamojší obyvatelia sa na mňa obrátili s prosbou o pomoc. Deklarovali, že si 

uvedomujú, že Mesto Banská Bystrica v tejto lokalite nezriadilo Úrad, ale že Mestu BB prináleží 

sa starať o to, aby vodiči neničili zeleň. Riešenie je pomerne jednoduché – napr. výsadbou zelene 

alebo postavením zábran vo forme kamenných kvetináčov. Alebo realizovať výstavbu 

parkovacích miest. Prosím o riešenie situácie a o informovanie. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Predmetná zeleň je devastovaná motorovými vozidlami, ktoré porušujú ustanovenie § 25 

písm. s) zákona č. 8/2009 o cestnej premávke a o zmene a doplnení niektorých zákonov), ako 

aj zónové dopravné značenie IP 27a (zóna s plateným alebo regulovaným státím). 

Kompetenciu v riešení tejto situácie má mestská polícia, ktorá je v tomto prípade oprávnená 

konať. Vodiči majú možnosť parkovať na existujúcich parkovacích miestach, ktoré sú v 

blízkosti úradu, resp. ktoré sa nachádzajú v dostupnej vzdialenosti, a sú spoplatnené 

(najnižšia sadzba parkovného je 1,- € na celý deň parkovania na Partizánskej ceste alebo na 

Námestí slobody za DK). Realizovať výstavbu parkovacích miest v tejto lokalite nie je 

možné, mesto nie je vlastníkom vhodných pozemkov. Zároveň mesto nie je kompetentné ani 

povinné riešiť potreby parkovania iných subjektov, vrátane verejných inštitúcií.  

 



 

4/ 13 

 
 

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS – OU  

Predmetný pozemok je v prevažnej väčšine vo vlastníctve SR. Najskôr treba odstrániť 

príčinu znehodnocovania zelene motorovými vozidlami. Keď bude odstránená príčina, 

potom je možné nejakým spôsobom naložiť so zeleňou, napr. výsadbou krovín, stromov 

alebo betónovými kvetináčmi. Na základe skúseností vieme, že takéto kvetináče končia ako 

popolníky a pod. Určite by sa malo komunikovať aj s UPSVaR. Sú to ich pozemky, ich 

klienti.  

7.   Rudlovský potok od medokýša po jeho zregulovanie do potrubia v areáli býv. Pozemných 

stavieb je v značne znečistenom stave. Obraciam sa s požiadavkou o vyčistenie Rudlovského 

potoka  i jeho okolia v tejto lokalite čím skôr, kým ešte nie sú porasty bujné. 

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS-OU 

Mesto zabezpečilo prostredníctvom aktivačných pracovníkov vyčistenie Rudlovského 

potoka od odpadov v 14. týždni (pri kontrole v 15. týždni bol vodný tok opäť znečistený 

PET fľašami). 1x do týždňa sa vykonáva obhliadka a dočistenie okolia medokýša a chodník 

smerom k R 1 , pod Rudlovskou cestou / AURIS / a chodník k Úradu práce.  

Mgr. Matúš Molitoris 

8. Interpelujem kompetentných vo veci zvolania pracovnej skupiny k vytvoreniu MANUÁLU 

RIEŠENIA PEŠÍCH A VEREJNÝCH KOMUNIKÁCII V MESTE BANSKÁ BYSTRICA – vo 

svetle ozrejmených skutočností z uplynulého zastupiteľstva by som sa rád opýtal, či je vytýčený 

termín na stretnutie pracovnej skupiny, prípadne či sú známe osoby a inštitúcie, ktoré by mali byť 

súčasťou tejto skupiny ?  

Odpoveď: Ing. arch. Vladimír Letovanec, vedúci OPA 

Komisia MsZ pre územný rozvoj konaná dňa 3.11.2016 schválila podnet poslanca Molitorisa 

na vypracovanie manuálu riešenia peších komunikácii v meste. Uznesenie z komisie je 

všeobecné a neadresné. Na OPA nedisponujeme informáciami o vzniku pracovnej skupiny 

jej obsadení ani o termíne stretnutia.  

9. Interpelujem kompetentných vo veci rekonštrukcie ekožľabov – odvodňovacích žľabov v Starej 

Sásovej, ktoré mali byť opravené z prostriedkov VMČ v priebehu minulého roka, kedy sa začne   

s ich opravou?  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Termín realizácie opravy odvodňovacích žľabov a lokálne opravy MK v starej Sásovej je do 

konca júna 2017.  

10. Interpelujem kompetentných vo veci zlepšenia energetickej efektívnosti budovy MŠ 

Tatranská, ktorá ma prebehnúť v priebehu tohto roka (začiatok máj 2017), či sa počíta pri oprave 

a zlepšení aj s revitalizáciou kúpeľní a záchodov MŠ, ktoré sú v havarijnom stave?  
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Odpoveď: Ing. Martin Vyleťal, vedúci ORA 

Projekt „Zvyšovanie energetickej efektívnosti MŠ Tatranská 63, Banská Bystrica“, ktorý 

bol predložený v rámci výzvy s kódom OPKZP-PO4-SC431-2015-6 Operačného programu 

Kvalita životného prostredia, Prioritná os 4, Investičná priorita 4.3, Špecifický cieľ 4.3.1. 

Zníženie spotreby energie pri prevádzke verejných budov, obsahuje len práce súvisiace len s 

účelom poskytovanej pomoci, ktorým je dosiahnutie úspor spotreby energie pri prevádzke 

verejných budov, a to prostredníctvom realizácie oprávnených aktivít. V rámci projektu je 

podpora zameraná na zníženie spotreby energie pri prevádzke verejných budov realizáciou 

optimálnej kombinácie nasledovných opatrení vyplývajúcich z energetického auditu:  

 zlepšovanie tepelno-technických vlastností stavebných konštrukcií;  

 modernizácia vykurovacích/klimatizačných systémov, systémov prípravy teplej vody, 

osvetlenia, výťahov za účelom zníženia spotreby energie;  

 inštalácia systémov merania a riadenia;  

 zmena spôsobu zásobovania teplom smerom k využívaniu účinných systémov 

centrálneho zásobovania teplom;  

 inštalácia zariadení na využívanie obnoviteľné zdroje energie (OZE) pre spotrebu 

energie v budove.  

V priebehu realizácie budú vyhodnocované ďalšie nevyhnutné opravy a zlepšenia priestorov 

materskej školy tak, aby boli priestory materskej školy odovzdané do užívania v dôstojnom 

stave.  

11. Interpelujem kompetentných vo veci štartu opráv jednotlivých cestných komunikácii v meste. 

Chcel by som sa opýtať na harmonogram opráv, riešenie havarijných, resp. urgentných stavov a 

určenie priorít opráv.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Na stavebnej údržbe miestnych komunikácií realizovaním lokálnych opráv výtlkov teplými 

asfaltovými zmesami pracujeme od začiatku marca t.r. Opravy boli vykonané napr. na 

uliciach Poľná, Švermova, Tulská, Moskovská, Tajovského, Bernolákova, Gaštanová, 

Buková, Magurská, Tatranská, Kollárova. Ďalšie na Partizánskej, Námestí slobody i 

dočasnej autobusovej stanici. Cieľom správcu MK je prioritne riešiť havarijné stavy a 

hlavné (zberné) miestne komunikácie. Do výberu MK určených na súvislú obnovu v roku 

2017 boli zaradené dlhodobo zanedbané ulice Pod Turíčkou, Profesora Sáru a Figuša 

Bystrého. Sásovčania sa dočkajú opravy zdevastovaného schodiska na Krivánskej i 

chodníka na Javorníckej ulici. Z Fondu dopravnej infraštruktúry budú ďalej realizované 

opravy ciest vo vnútrobloku Družby, vnútrobloku na Švermovej ulici, miestnych 

komunikácií vo vnútrobloku Bakossova, ale aj na ulici J. Mistríka v Uľanke. Pokračovať sa 

bude aj v ďalšej etape obnovy chodníkov v Radvani od Bernolákovej po Sládkovičovu ulicu. 

Podrobný zoznam je dostupný na webovej stránke mesta.  

12. Interpelujem kompetentných vo veci riešenia odvodnenia svahu nad ulicou Mateja Bela. Zo 

svahu, ktorý je z veľkej časti vo vlastníctve mesta, pravidelne pri dažďoch a odmäku steká veľké 

množstvo vody a sním aj veľa sedimentačného materiálu. Ten následne vyteká na cestu ulice 
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Mateja Bela pri domoch 12-16 a pravidelne upcháva vpuste na tejto ulici. Následne si voda 

vytvára prirodzené koryto v telese cesty, čím dochádza k jej erodovaniu a pravidelnému 

znehodnocovaniu, v zime pre zmenu sa mení ulica na klzisko. Neuvažuje mesto s vybudovaním 

jednoduchých priečnych jarkov v tomto svahu, aby spomalila vodu aspoň do tej miery, že nebude 

odvádzať so sebou toľko sedimentov aby sa nezhodnocovala cesta v tak intenzívnej miere ako 

doteraz? Aké opatrenie chce mesto v tomto prípade prijať ?  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Na miestnu komunikáciu na ulici Mateja Bela sú naplavované počas dažďov hlavne štrky zo 

svojvoľne upravovaných nespevnených plôch pozdĺž tejto komunikácie. Tieto „parkovacie“ 

plochy nie sú zlegalizované, dokonca v jednom úseku sú úmyselne poškodené cestné 

obrubníky pre lepší vjazd na tieto plochy. Riešením by mohla byť rekultivácia „zelene“ a 

osadenie pevných zábran, potom by už nedochádzalo k upchávaniu uličných vpustí zo štrku.  

13. Chcel by som sa opýtať kedy sa začne s opravou zámkovej dlažby v Starej Sásovej, ktorá po 

tejto zime ostala na viacerých miestach v dezolátnom stave ?  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Opravu dlažby v starej Sásovej zabezpečí správca MK do konca júna 2017.  

Matej Bučko  

14. Za posledné roky významne narástol príjem mestského rozpočtu z podielových daní. Kým v 

roku to bolo 20 036 875 eur, v roku 2016 to bolo už 24 830 361 eur. Teda o 4,8 milióna eur viac. 

Zaujímalo by ma, že v ktorých položkách rozpočtu sa toto navýšenie odrazilo a kde sa rozdiel 4,8 

milióna eur „nalial“.  

Odpoveď: Ing. Beáta Farkašová, vedúca OEM 

Áno, príjem z podielových daní sa za ostatné tri roky medziročne výrazne zvýšil, čo 

ovplyvnili viaceré faktory, od roku 2016 najmä zvýšenie podielu samospráv z výnosov dane 

z príjmov fyzických osôb na 70 %. Kým v rokoch 2012-2014 bolo v rozpočte zabezpečované 

financovanie základných samosprávnych funkcií a zmluvných záväzkov mesta, v ďalších 

rokoch sa vytvoril priestor na dofinancovanie prevádzkových nákladov, ako aj na investície 

a rozvoj. Navýšenie sa oproti roku 2014 odrazilo vo viacerých programoch. Napr. v 

programe 10. Vzdelávanie bol medziročný nárast schváleného rozpočtu 2015/2016 o 1,76 

mil. Eur. Ostatné dva roky sú v centre pozornosti práve budovy materských a základných 

škôl, ktoré prechádzajú postupne údržbou a opravami, pripravené sú projektové 

dokumentácie na ich rekonštrukciu z prostriedkov EŠIF. Tiež v programe 7. Komunikácie 

bol nárast 1,1 mil. Eur, kde sa navýšenie prostriedkov prejavilo na stavebnej údržbe aj na 

náraste prostriedkov do jednotlivých VMČ. V programe 13. V súvislosti s medziročným 

nárastom platových taríf pre pedagogických, nepedagogických zamestnancov a 

zamestnancov verejnej správy, aj v programe 16. Administratíva bol zaznamenaný nárast 

o cca. 0,2 mil. Eur, podobne aj v programe 5. Bezpečnosť, právo a poriadok.  
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15. Prosím o zverejnenie aktualizovaného zoznamu stavu ciest a chodníkov v meste Banská 

Bystrica. Taktiež prosím o zverejnenie zoznamu úsekov ciest a chodníkov, ktoré sa plánujú 

kompletne rekonštruovať z mestského rozpočtu v roku 2017.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Mesto Banská Bystrica prostredníctvom správcu miestnych komunikácií - oddelenia údržby 

MK a IS MsÚ Banská Bystrica vykonalo začiatkom roku 2017 aktualizáciu hodnotenia 

stavebného stavu miestnych komunikácií v správe mesta. Z tohto hodnotenia správca 

zosumarizoval zoznam miestnych komunikácií, stav ktorých je hodnotený stupňom 4 a 5. Z 

uvedeného zoznamu, zverejneného na webovej stránke mesta              

(http://www.banskabystrica.sk/infolinky-na-udrzbu-komunikacii-a-poruchy 

sieti.phtml?id5=17307), mesto vybralo 10 úsekov miestnych komunikácií na opravu z 

rozpočtu mesta v roku 2017. Zoznam týchto komunikácií je taktiež uvedený na webovej 

stránke mesta v prílohe "Výber MK na opravu v r. 2017".  

16. Mám otázku, či sa plánuje výstavba protihlukovej steny popri hlavnom ťahu na Brezno 

(cesta66), v mestskej časti Šalková pri rodinných domoch, ktoré sú v blízkosti tohto čoraz 

frekventovanejšieho ťahu.  

Odpoveď: Ing. arch. Vladimír Letovanec, vedúci OPA 

V zmysle ÚPN mesta Banská Bystrica sa v uvedenom úseku uvažuje s pokračovaním trasy 

rýchlostnej komunikácie R1 (teda rozšírením existujúcej cesty o dva jazdné pruhy). 

Vzhľadom na blízkosť obytnej zástavby je predpoklad. že v rámci tejto stavby bude riešená 

aj protihluková ochrana. Cesta I/66 je v návrhu ÚPN BB vedená v súbehu so železničnou 

traťou. Na odbore OPA nemáme informácie o plánovaní výstavby protihlukovej steny 

pozdĺž existujúcej cesty I/66 smer Brezno.  

RNDr. Ladislav Topoľský 

17.  Prosím o riešenie prechodu pre peších na ceste od Daňového riaditeľstva po Kyjevské 

námestie. Uvedený prechod je od Internátnej ulice ku domovu Jeseň. Chodci idúci od Jesene 

nemajú výhľad smerom napravo, pretože im vo výhľade prekáža budova fary. Na uvedenom 

prechode v minulosti boli už úmrtia. Jednou z možností, aby sa tam spomalila jazda vozidiel, by 

bolo vhodné umiestniť na vozovku svetelné ledky, podobne ako sú na prechode od Kyjevského 

námestia ku kostolu. Uvedený prechod je veľmi využívaný staršími osobami a stredoškolskou 

mládežou.  

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ   

Stavebná úprava a preznačenie uvedeného priechodu pre peších vrátane pridruženého 

prejazdu pre cyklistov je navrhovaná v rámci projektovej dokumentácie „Cyklotrasa - 

Námestie Ľ. Štúra – Fončorda, Internátna, Tulská“ obstarávanej Mestom BB (MsÚ - odd. 

investičnej výstavby a riadenia projektov). V nadväznosti na časový horizont realizácie 

uvedeného projektu bude rozhodnuté, či sa opatrenia na priechode vykonajú pri realizácii 

projektu resp. separátne.  

http://www.banskabystrica.sk/infolinky-na-udrzbu-komunikacii-a-poruchy
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18.  Prosím o úpravu chodníka za Daňovým úradom, ktorý je v zimných mesiacoch a za 

daždivého počasia v nevyhovujúcom stave pre chodcov. Uvedený chodník je veľmi využívaný 

rodičmi s deťmi na prechod do MŠ na Novej ulici a pre žiakov navštevujúcich ZŠ Spojová. 

Uvedený chodník je neosvetlený a je tam možnosť zranenia.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Uvedený „chodník“ nie je chodníkom v majetku a správe mesta, ale len „vychodenou 

cestičkou“ po zeleni na pozemku, ktorého vlastníkom taktiež nie je mesto Banská Bystrica. 

Mesto Banská Bystrica iniciovalo stretnutie so zástupcami správcu pozemku, Finančným 

riaditeľstvom SR. O výsledku rokovaní vás budeme informovať.  

Mgr. Tomáš Štrba, PhD. 

19. V súvislosti s odpoveďou na moju interpeláciu (z MsZ 7. februára - ohľadne zriadenia 

priechodu pre chodcov na ulici Sásovská cesta v blízkosti cintorína) interpelujem vo veci úpravy 

verejného osvetlenia v tejto lokalite. Je potrebné, aby verejné osvetlenie osvetľovalo priestor v 

mieste nad priechodom pre chodcov pri vstupe do cintorína v starej Sásovej 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Po vybudovaní priechodu pre chodcov bude vykonaná aj úprava na verejnom osvetlení.  

20. Opäť nadväzujem na moju interpeláciu (zo MsZ 7. februára “ frekventovaná cesta Ďumbierska 

- Sásovská cesta" - priechody pre chodcov). Prosím teda o zabezpečenie zvýšeného dohľadu 

príslušníkmi MsP, nakoľko to bude možné. Zároveň interpelujem vo veci “posúdenia možnosti 

doplnenia DZ a zvýraznenia predmetného priechodu". Prosím aj o odborné posúdenie 

mimoúrovňového priechodu, zaujíma ma termín dokedy vieme takéto posúdenie zrealizovať a aj 

cenový odhad. 

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Predmetný priechod pre chodcov je umiestnený na ceste III. triedy a jeho zvýraznenie 

(červeno biely a doplnenie ZDZ) je plne v kompetencii správcu komunikácie, ktorým je 

Banskobystrická regionálna spoločnosť na základe vydaného určenia použitia dopravného 

značenia a dopravných zariadení vydaného Okresným úradom Banská Bystrica, odborom 

cestnej dopravy a pozemných komunikácií.  

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ 

Cestný správny orgán v spolupráci so správcom MK navrhne doplnenie DZ a prerokuje s 

ODI.  

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP 

Hliadky mestskej polície prioritne v dňoch školského vyučovania v čase od 7.15 – 8.00 hod. 

vykonávajú podľa personálnych kapacitných možností dozor na prechodoch hlavne pri 
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základných školách. Dohľad vykonávame aj na tejto križovatke na uvedených prechodoch. 

Takýchto kritických prechodov pre chodcov pri ZŠ v Banskej Bystrici je viac a tým, že sa 

raňajšia dopravná situácia zo dňa na deň viac zhusťuje vzniká tu vyššie riziko kolíznych 

situácií. Z našej strany uprednostníme prioritne častejší dohľad na uvedenom prechode, ale 

očakávame následne, že sa ozvú iní rodičia z iných prechodov pri ZŠ, že sa tam „mestská 

polícia ani neukáže“. Doporučujem sa touto témou zaoberať aj na úrovni poslancov MsZ a 

zvážiť variantu posilnenia dozoru na prechodoch pri ZŠ napr. dobrovoľnými hliadkami 

občanov (napr. aktívnymi dôchodcami), ktorí by s mestskou políciou na úseku bezpečnosti 

na prechodoch v raňajších hodinách pri ZŠ spolupracovali a boli v tejto veci nápomocní.  

21. Viacero občanov Sásovej sa ma pýta, ako je to s napojením kanalizácie (kam sa pripája) v 

prípade výstavby v Borovicovom háji “objekt Quartetto”. Prosím o vysvetlenie. 

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ 

 

Podľa právoplatného rozhodnutia o zmene územného rozhodnutia pre Obytný súbor 

Quartetto, (pôvodné územné rozhodnutie na obytný súbor Borovicový Háj je z r. 2008) je 

odkanalizovanie obytného súboru investora Sylvo Invest s.r.o. uvažované do vlastnej ČOV, s 

odtokom prečistenej vody do recipientu smerom na Kynceľovú. V súčasnosti ale už máme 

vedomosť od investora, že odpadové vody by mali ísť - ako bolo v minulosti schválené 

zastupiteľstvom a ako bolo vydané aj povolenie na vodnú stavbu súčasným Okresným 

úradom, ŠOV prečerpávaním do Tatranskej ulice. K tomu bude ale potrebné znovu zmeniť 

územné rozhodnutie, ktorým bola umiestnená stavba Obytného súboru Quartetto, vrátane 

jej odkanalizovania.       

 

Ing. Igor Kašper  

22.  Chcem sa spýtať na prístup k novej nemocnici. Prečo sa tam nenamaľovali pruhy tak, ako to 

bolo v pôvodnom projekte, keď sa robila nová cesta a upravovali sa chodníky. Mohlo vzniknúť 

viac parkovacích miest. Prečo tam nie je šikmé státie na tej ceste smerom dole. Je v tom nejaký 

problém, technický. 

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ 

V súčasnosti ešte nie je uzavretý proces schvaľovania použitia dopravného značenia v tomto 

úseku komunikácie.  

Ing. Milan Lichý  

23.  Máme v Banskej Bystrici stále ešte pešiu zónu? V zmysle § 1 ods. 2 VZN Mesta Banská 

Bystrica č. 8/2014 o dopravnom režime v pešej zóne mesta Banská Bystrica sa za pešiu zónu 

považujú úseky komunikácií a spevnených plôch na uliciach: Námestie SNP, Dolná, Horná a 

Dolná Strieborná, Lazovná, Národná, Námestie Štefana Moysesa. Toto VZN je denne 

porušované. Autá prechádzajú cez Námestie SNP po celý deň, počas dňa parkujú na Námestí SNP 

alebo na Dolnej ulici. Chodci sú obmedzovaní, zelený asfalt a dlažba dostávajú zabrať. 

Problematický je aj záver Bakossovej ulice pri strmom vjazde na Námestie Štefana Moysesa, kde 
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tiež mala byť pôvodne pešia zóna. Tu je neustále poškodená dlažba, sú ohrozovaní chodci, 

prechádzajú tadiaľto zbytočne stovky áut, ktoré nemajú kde zaparkovať, pretože parkovacích 

miest sa sem zmestí len pár desiatok. Máme na opravy drahého zeleného asfaltu na Námestí SNP, 

povrchov komunikácií na ďalších uliciach pešej zóny, dlažby na Bakossovej ulici? Nemala by 

nám byť ľahostajná bezpečnosť chodcov, detí v kočíkoch, imobilných obyvateľov na invalidných 

vozíkoch a ani kvalita priestorov a dobrá povesť atraktívneho a príjemného centra mesta Banská 

Bystrica.  

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ 

VZN č. 8/2014 o dopravnom režime v pešej zóne plní svoj účel a vytvára dostatočný právny 

priestor na zavedenie adekvátneho poriadku vo vymedzenej zóne (jednoznačné dopravné 

značenie, oprávnenia s vymedzenými právami a povinnosťami držiteľa). Dojem chaosu 

vytvára niekoľko vodičov ignorujúcich tieto pravidlá + ďalší, ktorí majú povolený vjazd na 

základe výnimiek PZ SR. Závady na povrchu vozovky v klesaní z Bakossovej ul., ako aj na 

Nám. Š. Moysesa (obdobne ako pri pošte 1) sú o.i. aj dôsledkom chybnej voľby vrchnej 

konštrukčnej vrstvy vozovky (dlažba, resp. nevhodná dlažba)  

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP 

Hliadky mestskej polície aktívne každý deň riešia porušovateľov VZN č. 8/2014. Keďže je 

dopravný režim v pešej zóne stanovený uvedenou právnou normou, mestská polícia 

postupuje podľa tejto normy. Keďže vstupu do pešej zóny nebránia mechanické zábrany 

nevie v danom čase mestská polícia vykonať kontrolu oprávnenosti ku vstupu a kontrolu 

vykonávame priamo v pešej zóne počas 24 hodín denne. Hliadka mestskej polície využíva 

pre usvedčovanie porušovania dopravného režimu všetky dostupné technické prostriedky 

(vrátane mestského kamerového systému) a priestupcov postihuje. Oprávnené vstupy 

vozidiel musíme rešpektovať a vpustiť aj do pešej zóny. To pôsobí v pešej zóne negatívne, 

ale každý vodič musí vedieť ako sa má správať s vozidlom v pešej zóne. Bezpečnosť chodcov 

na Bakossovej ulici je hraničná. Hliadky mestskej polície denne vykonávajú kontroly a aj 

opatrenia pokiaľ zistia porušenia u vodičov, ale tu opätovne platí riadny dopravný režim a 

hustotu premávky v tomto úseku mestská polícia ovplyvniť nevie.  

24. Znova interpelujem vo veci plnenia uznesenia zo 16. októbra 2012 č. 674/2012 – MsZ časť 

VII. k „Návrhu opatrení na zvýšenie atraktivity Námestia SNP“, ktorým Mestské zastupiteľstvo 

žiadalo prednostu Mestského úradu zabezpečiť službu na operatívne odstraňovanie komunálnych 

nedostatkov v historickom centre mesta Banská Bystrica, najmä na Námestí SNP a Námestí 

Štefana Moysesa. Poprosím o zabezpečenie odstránenia nedostatkov pred turistickou sezónou (o 

opravy dlažby, kanálových mriežok, osvetlenie v dlažbe, riešenie nevhodne umiestnených a stále 

preplnených kontajnerov na odpad pri Barbakane a na Tržnici atď.).  

 

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS-OU 

Mesto toho času zabezpečuje pre prevádzkovateľa zariadenia v Barbakane odvoz 

zmesového komunálneho odpadu prostredníctvom dvoch 1100 litrových kontajnerov 2 x 

týždenne (14 kontajnerov mesačne o objeme 15 400 litrov) + kontajner na sklo cca 1 x 
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mesačne. V centrálnej mestskej zóne zabezpečujeme zber KO prostredníctvom vrecového 

zberu, čo by v tomto prípade znamenalo cca 256 vriec mesačne. Z krátkodobého hľadiska je 

možné kontajnery schovať napr. za drevený paraván, z dlhodobého hľadiska je 

najvhodnejšie riešenie vybudovať podzemné kontajnery. Po prehodnotení možností budú 

prijaté opatrenia.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Oddelenie údržby MK a IS zabezpečí v termíne do konca mája 2017 opravu lokálnych 

poškodení dlažby a odvodňovacích žľabov, aj svietidiel verejného osvetlenia uložených v 

pochôdznej časti spevnených plôch.  

25. Prosím o zváženie vytvorenia tzv. Hliadky čistoty v réžii Mestského úradu s využitím 

pracovníkov vykonávajúcich aktivačné práce na operatívne odstraňovanie komunálnych 

nedostatkov na území mesta. Ak by takáto hliadka disponovala aj malým nákladným vozidlom 

mohla by denne jednoducho odstrániť množstvo drobných komunálnych problémov, ktoré sa 

zložitejšie zabezpečujú cez mestské organizácie a zazmluvnené súkromné firmy.  

Odpoveď: Mgr. Peter Suchý, vedúci PS-OU 

Aktivačná činnosť formou menších obecných služieb pre obec (mesto) je podpora 

udržiavania pracovných návykov dlhodobo nezamestnaného občana. Medzi aktivačnými 

pracovníkmi je veľká fluktuácia a neustále sa menia ich počty. Aj napriek tomu sa aktivační 

pracovníci každodenne podieľajú na čistote mesta a na odstraňovaní komunálnych 

nedostatkov, hlavne na odstraňovaní rôzneho odpadu na jeho území. Mesto chce ísť cestou 

prevencie a predchádzaniu príčin vzniku komunálnych nedostatkov. Hlavne tam, kde mesto 

doteraz riešilo len dôsledok (napr. tvorba nelegálne umiestneného odpadu a jeho následné 

odstránenie a pod.).  

26. Interpelujem vo veci opráv výtlkov, vlastne už poriadnych jám vo vozovke prístupovej cesty k 

zásobovacej rampe k obchodu Potraviny CBA na začiatku Starohorskej ulice a tiež na parkovisku 

na začiatku Sitnianskej ulice (od Starohorskej). Zároveň pripomínam, že obyvatelia domu na 

Sitnianskej ulici č. 2 sa už viac rokov márne dožadujú umiestnenia vhodných zábran (napríklad 

vegetačných) proti parkovaniu na plochách zelene. Prosím o vyriešenie.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Prístupová komunikácia k zásobovacej rampe CBA (Starohorská 33) nie je vo vlastníctve a 

správe Mesta Banská Bystrica. Lokálne opravy miestnych komunikácií na Starohorskej aj 

Sitnianskej ulici sú zaradené v zozname plánovanej údržby MK. Požiadavka umiestnenia 

vhodných zábran na zeleň bola už v minulosti postúpená správcovi zelene – ZAaRESu.  

27. Pri schodišti a chodníkoch zo Sitnianskej ulice smerom na Tatranskú a Strážovskú ulicu je 

poškodené, prehrdzavené zábradlie a na asfaltovej ploche ihriska (areál za ZŠ Sitnianska) sú 

poškodené skateboardové prekážky. Hrozí poranenie detí. Prosím o nápravu.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 
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Správca miestnych komunikácií zaradí opravu zábradlia do zoznamu MK na opravu a 

údržbu, bez určenia termínu opravy.  

Odpoveď: Mgr. Ivan Šabo, riaditeľ ZAaRES 

Poškodené skateboardové prekážky boli odstránené v mesiaci marec 2017.  

28. Komu patrí komunikácia (ako stavba) na pozemku výjazdu z garážového domu oproti Bille na 

Starohorskej ulici? Nie je vo vlastníctve Mesta? Vznikajú tu totiž nedorozumenia vlastníkov 

garáží s majiteľom susedného objektu.  

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca PS – UMK 

Uvedená komunikácia nie je vo vlastníctve a správe Mesta Banská Bystrica.  

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ  

Špeciálny stavebný úrad pre miestne a účelové komunikácie nedisponuje dokladmi 

preukazujúcimi povolenie užívania predmetného úseku komunikácie a už vôbec nie 

vlastníctvo komunikácie. Z uvedeného dôvodu je problematická otázka objektívnej 

zodpovednosti vlastníka a správcu komunikácie za prípadné závady v zjazdnosti v zmysle 

cestného zákona. Čo sa týka režimu užívania, je potrebné vychádzať z dlhoročného 

užívateľského stavu, keď komunikácia bola a je užívaná ako verejná komunikácia. 

Nedorozumenia vznikajú z titulu vlastníctva pozemkov pod stavbou tejto komunikácie a 

prípadné vynucovanie nárokov vlastníka pozemkov obmedzovaním používania komunikácie 

je právne irelevantné. Podľa ustanovenia § 120 ods. 2 zákona č. 40/1964 – Občiansky 

zákonník v z.n.p. : „Stavby, vodné toky a podzemné vody nie sú súčasťou pozemku.“  

29. Ako sa kontroluje umiestňovanie reklám na území mesta, alebo aké sú výsledky kontrol 

reklamného, vizuálneho smogu v Banskej Bystrici?  

Odpoveď: Ing. arch. Ján Barič, vedúci OVZ 

Reklamné stavby sú kontrolované priebežne. Nepovolené reklamné stavby sa riešia v súlade 

so stavebným zákonom. Značnú časť reklamného smogu tvoria zariadenia, ktoré nie sú 

reklamnými stavbami, teda ich nie je možné riešiť podľa stavebného zákona (ďalej SZ). V 

rozhodujúcej miere ide o reklamné stavby povolené podľa teraz už neplatných ustanovení 

SZ. V súčasnosti sa posudzujú, či ich je možné ďalej povoliť podľa aktuálneho SZ, alebo 

návrh na predĺženie lehoty zamietne.  

Mgr. Vladimír Pirošík 

30.  V podstavbe na Rudohorskej ulici, v miestach približne nad reštauráciou Mamut, kvapká zo 

stropu špinavá voda sfarbená do hneda. Situácia je kritická osobitne počas daždivých dní, resp. 

v zime, kedy voda namŕza na chodníku a vzniká aj nebezpečenstvo úrazu. Prosím MsÚ 

o preverenie situácie a zjednanie nápravy.  
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Odpoveď: Oľga Koscová, vedúca  PS-ESM 

Dňa 30.03.2017 bola pracovníkom oddelenia údržby miestnych komunikácii a inžinierskych 

sietí vykonaná na mieste (pri reštaurácii Mamut) obhliadka. Keďže v čase obhliadky 

nepršalo a napriek tomu z horného podlažia kvapkala na chodník znečistená voda ide 

pravdepodobne o prasknuté potrubie odvádzajúce splaškovú vodu z reštaurácie do 

kanalizácie. V takom prípade však musí poruchu riešiť majiteľ prevádzkarne, z ktorej je 

splašková voda odvádzaná. Zamestnanci prevádzkarne boli o probléme informovaní. 

31.  V súvislosti s deklarovaným úmyslom vedenia Mesta zapojiť sa aktívnejšie do propagácie 

verejnej zbierky na sochu Bela IV. prosím o informáciu koľko finančných prostriedkov sa 

vyzbieralo od momentu vyhlásenia zbierky do súčasnosti, a koľko finančných prostriedkov na to 

doteraz vyčlenilo Mesto (správny poplatok, roll-upy, ...). Zároveň prosím o informáciu koľko 

finančných prostriedkov plánuje Mesto vyčleniť na propagáciu zbierky v nasledujúcom období 

zmienenými prostriedkami (inzercia, ďalšie roll-upy, drobné reklamné predmety, osoby 

obsluhujúce pokladničky,...) . 

 

Odpoveď: Mgr. Miroslava Jančová, vedúca OPM 

 

Od vyhlásenia zbierky dňa 1.12.2016 do 03.04.2017 bolo vyzbieraných: 

1.      V pokladničkách umiestnených na Klientskom centre MsÚ, v Robotníckom dome 

a v Informačnom centre na Nám. SNP spolu  63,63 euro. 

2.      Na samostatne vyčlenený účet na Verejnú zbierku  87,80 eura. 

3.     Spolu suma vyzbieraných finančných prostriedkov na zbierku k soche Bela IV 

predstavovala 151,43 eura. 

  

Mesto Banská Bystrica doteraz vyčlenilo nasledovné finančné prostriedky na zabezpečenie 

verejnej zbierky: 

3 ks rollupov v celkovej hodnote 200,- euro 

3 ks pokladničiek v celkovej hodnote  221,48 euro. 

 

 

 

 

                                                                                                                       Ján Nosko 

                                                                                                                    primátor mesta 

                                                                                                                    Banská Bystrica 


